
P  r  o  t  o  k  ó  t  w  1 / g O

z posÍedzenia Komisj i  ZorowiarCpiekr Spolecznej  i  Ochrony Srodov¡ iska
odbytego l r r  dniu 1 s ierpnia 199A roku w sal i  nr '11 Urzqdu Mi.asta i  Gmlny

Lista obecnoéci w zalEczeniu d"o protokó?u.

Spoza czZonków Komisj i  w posfed.zeniu udzial  b iorq:
Pan T.Lato -Przewodniczqcy Rady Gminy,
Ean M.Banasik -Burmf strz,
Pani B.Rogulska -Kierownik Wydzla?u Gospod.arki Komr:nal-nej Í }tieszkanio-

wej U MiG,
Pani B.I{rzysztofik -pracownlk l{¡dzla?u Gospodarki Konunalnej i Mieszka-

niowej UMiG,
Éan L.Gatrczewskl -architek-pracownik konserwacji zabytków w Klelsach.

Posiedzeniu przewodníczy Pani Bennadeta Kociszewska-
-M:sfa?-przewodnlczqca Komisji,Porzqdek obrad Komisjf zostat przyjqty
jednoglo6nle z uwzglqdnienJem rirnioskr¡ przewodnrczqcej Komisjf ,t j ,
pkt.Srrsprawy róZne 1 wolne wnioskirf .
hI posiedzeniu bierze udzl aZ 7 cz?onków Komisji na stan T rco stanowi 10Ol

Porzqdek dzienny posled.zenia:

l.Sprawy organizacyjne 
I

a/wybór Zastqpcy Przewodniczqcegó KomlsJi i Sekret arza.,
b/zdrowle i opieka spo?eczna.

2.Oshrona Érodowiska w aspekcie Zywnoéci oferowanej przez handeL na
terenie miasta i gminy JEdrzejów.

S.Sprawy róZne f wolne ir¡nioskf .

Pani B.Kocfszewska-lfusla? przed.stawlta KodsJl imlenny
proponowany sklad osób spoza Rady do Ke¡¡Js¡1 Zdrowiar0pieki SpoleczneJ
é Ochrony Srodowi ska, a mÍ anowÍ cie : L. Galczewskl, K. SaJtyna, Noworyta,
J. Pi4tek, E. Przypkowska.
Radny J.caban zaproponowat dodatkowo do dkladu osó.b spoza Rady
Jana Futrzyka-pracosrnika SAMpiD-u w Jqdrzejowie.
B.Rogtüska proponowala w niejese E.Przypkowslciejrkió"" aostala zapropo-
no$/ana do Komisji OéwiatyrKul.tury i Sportu Pana l,larka Wolskfego,
Radny J.caban proponuje Teresq ciepluch -pielqgniarkq zoz.
Radny !J.Kalinin proponowal zostawié wolne niejsce d1a jednego kand.ydata
do skladu KonÍsji spoza Rady.
Nast€pnie wypowiedziaZ siQraby na sesjÍ nle przeprowadzano glosowania /
w sprawle wyboru cz?onków Komisji spoza Radyrwidziat tylko za zasadn"/ I
przedstwienle Wch osób na sesjl . 

;/ I



Ad. .1 a/  .

- 2 -

Kandydatami na zast€pców przewodniczqcego Kenis¡1

zosta l i  zgToszeni  radni  :  A.HatnyrJ.  CabanrE.Podsiadla.

Zgloszeni kandydaci nie wyrazili zgody na kandydo,,yanie.
ZastQpcE Przewodniczqcego Komis j i  zostat  nybrany radny t io jc iech

g

na l ln1n

6 g?osami za t  przy 1 glosie wstrzymujqcym sig.
Sekretarza Konr is j i  n ie wybÍerano.
Cz?onkov¡ ie Komis j i ,  a mianor,v ic ie:

A.Hatny zostal v4ybrany ,rrtzez Komisjq jako przedstawiciel do spraw zdrowi

radna E.Podsíadla przedstawicielem Komisj i  do spraw opieki  spo?ecznej ,
przewodniczqca Komisji B.Kociszewska-idusial do spraw ochrony ÉrodowÍska
Komisja postanowlta zapoznaé sie z problemami pracy naszej sluáby zdrowi

dokonujq.c wizjl pracy oÉrodkówz$"$Sá9"frod.nl rejonowych oraz szpitala.
Za zorganizowanie wyjazdu w teren czlonków Konnisjl odpowiedzialnym
zostal rad.ny A.Hatny.

Radny Leksa uwa2a? za zasadne przeprowadzenie rozmów z radnymi z terenu
wiejskich Oérodków Zdrowia.

Przewodnícz4ca Komlsji w skrócie poinformowaZa cz?onków Komisji o inwest
-cjach provrad.zonych przez ZOZ na naszym terenlerm.in. o planowanej ?ez-
budowie szpitala oraz budowie Domu Pomocy Spolecznej.
R.adny A.Hatny wypowiada slQr2e w/w lnwestycje nie sq"tenatem najwa2niej-
szym d1a i iomisj i  wiedz4ctZe Wojewoda nie ma Érodków f inansowych na'konty
nuowanie tych Ínwestyc ji, jest weQ,cz zad}:u|ony.Dla nas jako radnych
podkreÉla w swojej wypowiedzi sprawq wa2nq jest dziaZalnoéó sZu2by zdro-
w ia .
Jaks czlonek KomisJi Zdrowia Sejrniku Wojewfdzklego zobowiqzaf siq rozez-

!

nac sprav,/€ tych lnwestycJi 1 poinformowac cz?osków na kolejnym posied.ze-

n lu .

B.Rogulska-wypowledziala siqr2e jest jej wi.adomymrZe budowa Domu Opieki
Spo?eezne¡ bzdzie finansowana. ze Érodków Narodor¿rego F\.rnd.u szu Zdror,,¡ia,

L.Gahczewskllod 1 stycznia wchod.zl nowa ustawa o podatkach i wíwczas
fundusz centralny przestanie lstnieó.
Rad.ny J.Caban poinformowatr KomisjQr2e poprzednl NaózelnÍk Mtasta i Gnlny

noslZ sJ-q z zamianem udania sig w tej sprawie z delegaeJq do Ftinistra ¡
Kuroniarpoddat pod rozwagq czy níe kontynuowaó podjqtej decyzJi by?ego
Naczelnika.
Komisja w teJ sprawle nie wypowied.zial.a si€.
rrzewodnicz4ea Áomis¡i poinformowatra tak2e ó prowadzonej reorganizacji
opieki  spolecznej .

Ad;2; W punkeie tyn lrzewodnfczqca ftomisjlmówila na tenat
handlu 2ywnoseiq w naszyna mie€cie.W¡powiedzoala siq za stworzeniem rolni.
kom w?aÉcirrych warunków aIa zúycia swoich produktów.
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lJníoskowa?a o ják najszybsze \{yzna.czenie miejsc na handel kosryzko'rry

fna?.e placyki'handlor¡e vr obrqbie rynku Í na Osiedlu Przypkowskiego$

araz ich zagospodarowanie.lt i przeciqgu czternastu dni Komisja powinna

otrzymac od Burmi stTza vryjasnienie ,gdzie usytuowane zasta?.y place,

o których mowa wy2ej . ' r /ypor,v ledziata,s i€ z ajzorganizowaniem i  wyznacze-

niem miejsc parki.ngovqych.O¡."¡t 'pnie poruszyta sprawq przewbzu chleba,

wskazujqc na potrzebq oznakorvania samochodów przewoáqcych pieczyworora

stosowania etyklet  na chlebie.
Zapoznala KomisJ€ z yozporzqdzeníem l,linistra Handlu i Uslug z 1972 r,

w sprawie wymogów dotyczqcych handlu obnoénego,
Wypowiedzia?a slQ równie2 za tynraby sprzedajqcy posiada] etykietQ skq
rna üowar ,którym handluje.t{ swojeJ wypowiedzl podkreÉli l.arZe w Jqdrzej
-wie nie istnleje áadna informacJa o handlu.

B, Rogul ska-proponowata, aby rozporzqdzenie rz którym zapoznala Áomis je

Pani B.Kociszewska -lfusfal zosta?o przez pracownlków jeJ wydziatu roz-
pisane d1a rolników.

IJ

A.natny proponowatr ,aby oénoénle poruszonych spraw sporzqdzié vmiosek

b4di. projekt uchwaly, który zobowiqzywatby Burmistrza do realizacji.
OdnoDnie zagospodarowania mlejsc. na handel koszyczkowy nrusf siQ Burmis'

zglosló do fachowców,
L.da?ezswskt byl  zd.aniaraby 

Komis¡a ZdrowiaropiekÍ  ¡polecznej  
i  ochron'

Srodowiskax uczestniczyla w przedsiQwzitciach Burmistrza od.noÉnie orgi
-nizacjÍ handluraby vrsgystko byto zorganizowane wlaéclwÉe.
lrl idzia?ed na ¿chodzie 

, a tb,k2e w krajach arabskich jak by?y zorganizo,
wane bazary i targowiska.Za plac targowy by? odpowied,ziaLny jeden

cz?owiek mówit Pan Galcznwski.lsy¡rowlada siq dalej ,2e moztta powierzyó
jednej osobie opracowanie usytuowania mÍejsc handlowych w Jqdrzejowle,
A.Hatny zuraca siq z zapytaniem do 

5*u 
Ga?czewskiego jako d.o fachowca

gdzie wldzi plac na handel poza rynkiem.
L.Gahczewski wy¡atria przednówcyrLe poza rynek nie d.a siQ przenieÉó
handlurponlewa2 i tak wróci do rynlm.Place handlowe oddalbyn komuÉ
w uZytkowanie kto placilby gnlnie podatek.
W,Kallnln wypowiada si€ ,2e wkopponowanie placów hand.Lowych w caXoÉó'
miasta jest wa224 sprawq.
Przewodnícz4ca nonisJi wnioskowatra ,aby pan Galcze¡rski przed.stawil swó,
projekt zagospodarowania i vrz4dzenia pLaców handlowychrwnioskowala
o wlqczenie koncepcji pana Ga?ezewskiego do koncepcji Urzqdu Miasta
I Gni.ny urtqdzenia placów hand]owych.Pan Ga?czewskl projekt zagospod.arr
wanla placów handlowych wykona w cz¡mle spoleczn¡rn.
Pan Galczewski wypowiada siQ raby Rada zach9cltra .osby d.o odbud.owania

d '
we wlasnym 2akresie kanieniczki dawnej miejskiej "ady.
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Radny J.Caban-rnówimy o zniszczonytrh-m i rozburzonyr] budynku miejskiej

radyrtakich budynków w Jqdrzejorvie jest  v, ' íVcej .Zanim któÉ odbuduje to
potrl 'ra.Nast€pnie t^.ryoowiada 5iclr2e zna ludzi ogromnie v¡ra2Tiwych na
piqkno i utrzymanie zabytków ,którzy'w rynku kupowali miQsor
L.Galczev/ski  -handel  w rynku musi  t rwaó czasowo. .

Pan Galczewski oferuje si? spolecznie opraeowaó projekt zorganlzowá-
nia handlu w mieÉcie.
Przewodnicz1ca Komisj i  byla przecirv 'na parkingowi na placu bylej  miejs l+
kiej r?dy.'r lskaza1a przy tym na potrzebq informacji przed miastem
o miejscu parkowania samochodów.
L. Ga?czewskl-wypowiada si e,rLe problem parkowania rozwiqzalyby pobieran(
optaty ta parkingG Pan Galczewski oferuje si€ spolecznle xmrgrotxsúrfiÉx
opracowaé projekt zorganizowania hand"ku w nieÉcie,
Przewod.niczqca Komls j l udziela g?osu Burmistrzowi.Burmistrz. w swoim
wystqpieniu przedstawia jak wyglqda na dzleit dzisiejszy spra!¡a organi.

'zacji targowiska.'utr pierwszym etapie stworzone zostanq warunki umo¿liwi¿
iqce handel miQsemna wíqc doprowadzenie wody i skañalizorr¡anie targowi.r
ka.Nic nie zrobimy, je2e1i  n j .e b 'dzie pieni"d"y ,a nic ze strony Komisj :
nie slyszaten na temat Érodków ñ¿ri pan auimÍstrz.Chcemyraby osobyrktór
chcq hahdlowaó urzqdzily sobie- kioski we w?asnym zakresie. Sprawa
wody i kanalizacji jest na sz.czeblu uzgodnieri. z WPW1K w KieLcach.
It lastQpnym etapem jest potrzeba istnienia targowiska w centrum miasta.
W tym ceLu podjqlem ju2 kroki w eelu odzyskania terenu wyja\ria Burmis.l
Teren przy uL.KoÉcfelnej níe jest wlasnoÉciq míasta.Rada maZe wystqpió
o odzyskanle tego terenu jako handlowego.ueZeli ten teren odzyskamy to
nast€pnym etapem bQdzle kwestia archltektoniczneg o vrz4d.zenia terenu.
Pan Galczewski poruszyl Fre¿iskt problem powierzenia targowicy jednej
osobie.Bytr taki proJektrake nie przeszed.? vryjaÉnia Bnrmistrz.Targowica
to jedyne miejscerktóre da nam dochód.Gdyby targowica przejgta zostatra
przez prywatnq osobq niasto nic by z tego nie zyskatro /inansowo,
Byl projekt na s€ry1 urzqdzenla targowiska na ul.3-go MaJa.Jest to nie-
moá11we.l{ciéniQcie tam hand]u miqsem bez wody i kanalizacJl nie byZoby
r'oal-lwe.Burmlstrz wypowiedzia? sfe ,2e nie wldzi potrzeby przenoszenj*e
parkÍngu.Bqdzie w tym mieJscu jak Jest zapleunowane.Na placu obeenego
parkingu wprowadzono handel ,a1e by?y protesty mieszka¡iców.
?en plac musi byé wykorzystany stwlerd.za &¡rnistrz.O jego znianie
przeznaczenia moZemy rozstrzygaé kiedy otrzymamy ustawq o znianie przez
naczenia gruntów'Handel z rynku musi byó wyellminowany.Sprawa targowis-
ka jest sprawq najbard.ziej rzucajqc4 sie w oczy spoleczeústwa.
Nast€pnie ustosunkowa? slg do sprawy ma?ych ryneczków bandlolvych. Zgadza
siq co do polrzeby ich urz4d.zenia,Nie sE to jednak tak latwe sprawg
wyjasnla.Burmistrz.



5 - .

Przewodnicz4ca Komisji byla stanov¡czo przeciv¡na istnleniu parkingu na

p l a c u  p o  b y l e j  m i e s j k i e j  r a d z i e .

\ '/.Kalinin wypowiada sig siq ezekwowaniem op&.at targor,.;ych.

L.Galczewski przedstawia sv,ioje propozycje urz1d.zerría mlejsc targowych.

G.Leksa jest przecivrny narzucaniu s',vo6iej Woli Burmistrzowi pvzez

Pana Galczewskiego. 
¡:)

B .Rogu lska  in fo rmuje  Komis jq r2e  o  odzyskan ie  te renu przy .u l .Ko c ie lne j

czpi starania byly wlascÍcieL Ronan Wyrozumskl.

A.Hatny proponuje przygotowaé projekt uchwaly w sprawach poruszonych na

dzisiejszym posiedzeniu dla Ilady Gminy i lvl iasta ,która moZe zobowi4zaé
Burmistrza do realizacjí poruszonych spraw.
p' rzewodnicz\ca proponuje powoZaó w dniu 10 sierpnia o godz.12-tej

kolejne posiedzenie Komisji ,na któryrn poruszone sprqwy zostanq d.opra-

cowane do koñca.

Zamyka obrady Komisji. o'

PrzewodníezEca Kornis ji

l- ek. med. B. Koc i saewska-M-rs ial
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